

## MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, NOVEMBER 18, 1976

(1)

[Text]

The Standing Committee on External Affairs and National Defence met at 9:37 o'clock a.m. this day, for the purpose of organization.

*Members of the Committee present:* Messrs. Anderson, Baker (*Gander-Twillingate*), Béchard, Blackburn, Breau, Brewin, Bussièrès, Miss Campbell (*South Western Nova*), Messrs. Crouse, Dionne (*Northumberland-Miramichi*), Duclos, Foster, Haidasz, Herbert, Lachance, Leblanc (*Laurier*), Loïselle (*Saint-Henri*), MacDonald (*Egmont*), McKinnon, Munro (*Esquimalt-Saanich*), Parent, Prud'homme, Wagner and Wenman.

*Other Members present:* Messrs. Cyr, Marceau.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman of the Committee.

Mr. Herbert, seconded by Mr. Haidasz, moved that Mr. Prud'homme do take the Chair of this Committee as Chairman.

The question being put on the said motion, it was agreed to and Mr. Prud'homme was invited to take the Chair.

Mr. Anderson, seconded by Mr. Béchard, moved that Mr. Foster be elected Vice-Chairman of this Committee.

The question being put on the motion, it was agreed to.

On motion of Mr. Wagner, it was agreed,—That the Chairman, Vice-Chairman and six other members of the Committee, appointed by the Chairman after the usual consultations, do compose the Sub-committee on Agenda and Procedure.

*Ordered*,—That the Committee print 1,000 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence.

On motion of Mr. Dionne (*Northumberland-Miramichi*) it was agreed,—That the Chairman be authorized to hold meetings, to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present.

At 10:00 o'clock a.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

THURSDAY, NOVEMBER 25, 1976

(2)

The Standing Committee on External Affairs and National Defence met at 3:41 o'clock p.m. this day, the Chairman, Mr. Marcel Prud'homme, presiding.

*Members of the Committee present:* Messrs. Coates, Crouse, Dionne (*Northumberland-Miramichi*), Duclos, Fairweather, Forrestall, Foster, Haidasz, Gendron, Herbert, Leblanc (*Laurier*), Leggatt, Langlois, Macquarrie, Munro (*Esquimalt-Saanich*), Parent, Patterson, Prud'homme and Wagner.

*Other Member present:* Mr. Francis.

*Appearing:* The Honourable D. C. Jamieson, Secretary of State for External Affairs.

## PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 18 NOVEMBRE 1976

(1)

[Traduction]

Le Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale tient aujourd'hui à 9 h 37 sa séance d'organisation.

*Membres du Comité présents:* MM. Anderson, Baker (*Gander-Twillingate*), Béchard, Blackburn, Breau, Brewin, Bussièrès, M<sup>lle</sup> Campbell (*South Western Nova*), MM. Crouse, Dionne (*Northumberland-Miramichi*), Duclos, Foster, Haidasz, Herbert, Lachance, Leblanc (*Laurier*), Loïselle (*Saint-Henri*), MacDonald (*Egmont*), McKinnon, Munro (*Esquimalt-Saanich*), Parent, Prud'homme, Wagner et Wenman.

*Autres députés présents:* MM. Cyr et Marceau.

Le greffier du Comité préside à l'élection du président du Comité.

M. Herbert, appuyé par M. Haidasz, propose que M. Prud'homme soit élu président du Comité.

Ladite motion, mise aux voix, est adoptée et M. Prud'homme est invité à prendre place au fauteuil.

M. Anderson, appuyé par M. Béchard, propose que M. Foster soit élu vice-président du Comité.

La motion, mise aux voix, est adoptée.

Sur motion de M. Wagner, il est convenu,—Que le président, le vice-président et six autres membres du Comité, nommés par le président après les consultations habituelles, forment le sous-comité du programme et de la procédure.

*Il est ordonné*,—Que le Comité fasse imprimer 1,000 exemplaires de ses procès-verbaux et témoignages.

Sur motion de M. Dionne (*Northumberland-Miramichi*) il est convenu,—Que le président soit autorisé à tenir des séances, à recevoir et autoriser l'impression des témoignages, à défaut de quorum.

A 10 heures, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE JEUDI 25 NOVEMBRE 1976

(2)

Le Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale se réunit aujourd'hui à 15 h 41 sous la présidence de M. Marcel Prud'homme (président).

*Membres du Comité présents:* MM. Coates, Crouse, Dionne (*Northumberland-Miramichi*), Duclos, Fairweather, Forrestall, Foster, Haidasz, Gendron, Herbert, Leblanc (*Laurier*), Leggatt, Langlois, Macquarrie, Munro (*Esquimalt-Saanich*), Parent, Patterson, Prud'homme et Wagner.

*Autre député présent:* M. Francis.

*Comparaît:* L'honorable D. C. Jamieson, secrétaire d'État aux Affaires extérieures.